何云昌

1967年出生于云南，1991年毕业于云南艺术学院油画系，从1999年至今居住和工作在北京。他曾在北京山中天艺术中心、奥地利Francisco Carolinum Linz美术馆、北京今日美术馆、北京白盒子艺术馆、比利时国家美术馆、印度尼西亚国家美术馆、墨斋画廊、东京画廊、前波画廊、麦勒画廊等地举办个展。曾参加库里蒂巴双年展（2019）、横滨三年展（2014）、第55届威尼斯双年展（2013）、广州三年展（2012）、第十届福冈亚洲艺术三年展（2009）、第二届纽约国际行为艺术双年展（2007）、“墙” 中国当代艺术主题展（2005）、沙迦双年展（2003）、釜山双年展（2002）、不合作方式（2000）、广州双年展（1992）等重要国际展览。
曾获第二届长江国际影像双年展金奖（2017）、首届颜文樑青年艺术奖（2011）、中国当代艺术金棕榈奖（2010）、“改造历史 2000-2009年”中国当代艺术奖（2010）、“以身观身”澳门现代艺术博物馆行为艺术国际交流奖（2005）、“中国当代艺术奖”CCAA（2002）、第九届全国美展铜奖（油画）（1999）
作品曾被中国美术馆、日本福冈亚洲美术馆、澳大利亚悉尼白兔美术馆、昆土兰美术馆、法国蓬皮杜当代艺术馆、澳门现代艺术博物馆、瑞士ER I EN Meyer摄影基金会等机构收藏。
HE Yunchang
Born in Yunnan, China in 1967, he graduated from the Oil Painting Department of Yunnan Art Institute in 1991 and has lived and worked in Beijing since 1999. He has held solo exhibitions at Wind H Art Center in Beijing, Francisco Carolinum Linz Museum in Austria, Today Art Museum in Beijing, White Box Art Center in Beijing, National Art Museum of Belgium, National Art Museum of Indonesia, Ink Gallery, Tokyo Gallery,  Chambers Fine Art Gallery and Galerie Urs Meile Gallery. He has participated in the Curitiba Biennial (2019), Yokohama Triennial (2014), 55th Venice Biennale (2013), Guangzhou Triennial (2012), 10th Fukuoka Asian Art Triennial (2009), 2nd New York International Performance Art Biennial (2007), "The Wall" China (2005), Sharjah Biennale (2003), Busan Biennale (2002), Uncooperative Approach (2000), Guangzhou Biennale (1992), and other international exhibitions.

He has won The Second Yangtze River International Image Biennale Golden Award（2017）, The First Yan Wenliang Youth Art Award（2011）, China Contemporary Art Golden Palm Award（2010）, “Transformation History 2000-2009 ”China Contemporary Art Award（2010）,  “OLHARES INTE RIORES”Macau Museum of Modern Art Performance Art International Exchange Award（2005）, “China Contemporary Art Award”CCAA, Bronze Award (oil painting) at the 9th National Exhibition of Fine Arts 
His works have been collected by the National Art Museum of China, the Fukuoka Asian Art Museum in Japan, the White Rabbit Gallery in Sydney, the Queensland Art Museum, the Pompidou Museum of Contemporary Art in France, the Macao Museum of Modern Art, and the ER I EN Meyer Photography Foundation in Switzerland, etc.
Web: www.heyunchangart.com
